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La Diada Nacional 
de Catalunya

Teià commemora l’onze de setembre amb la 
tradicional ofrena floral i la lectura del mani-
fest de la Comissió 11 de setembre, en un dia 
ple d’activitats. PÀG. 4

Presentació de l’Alcalde 
de Teià

Josep Botey es dirigeix als veins i veïnes del 
municipi després de la presa de possessió del 
càrrec, el passat 30 de juny. PÀG. 3

Nova línia de bus C-17
(Teià-Urbanitzacions) 

La nova línia permet donar cobertura a les 
urbanitzacions, reestructurant horaris i reduint 
el cost per habitant. PÀG. 7
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EDITORIAL

Festa Major: un punt de trobada, en temps de crisi

El proper divendres 6 de novembre s’inicia la Festa Major de Sant Martí: 
uns dies de celebració, participació, convivència i lleure per a tots i totes. 

Com cada any, la Comissió de Festes s’ha reunit amb mesos d’antelació 
per tal de programar i organitzar els actes que s’hi celebraran. Enguany, però, 
amb una important diferència: aquesta crisi econòmica, que s’estén a tots 
els àmbits com una taca d’oli. Ha estat el moment, doncs, de racionalitzar la 
despesa, fent un exercici de responsabilitat a l’hora de confeccionar contin-
gudament el pressupost, sense baixar el llistó de la qualitat, però sí rebaixant 
la quantitat d’actes en relació als anys anteriors.

Amb la crisi econòmico-financera, arriben nous temps per a l’administra-
ció pública. La davallada d’ingressos arran de la crisi en la construcció ens 
forcen a reduir les depeses en allò que és prescindible. Per això, aquest any 
hem reduït el pressupost destinat a Festa Major en més d’un 30%, passant 
dels 80.000€ invertits l’any passat, als 55.000€ d’aquest any.

Però el fet que entenguem les festes populars com a activitats de lleure, no 
implica pas que no tinguin importància dins d’una col·lectivitat. De fet, la 
Festa Major constitueix un símbol de la cultura popular de cada poble, es-
devenint un eix de vertebració social i una eina de construcció de la pròpia 
identitat del municipi. I precisament per això, aquesta ha de disposar d’una 
extensa xarxa de complicitats sorgides de la iniciativa dels qui n’han de ser els 
protagonistes: els vilatans i vilatanes de Teià.

La nostra Festa Major forma part de la nostra història, és part dels elements 
que fan que la nostra vila tingui un personalitat pròpia, refermant la nostra 
pertinença a una col·lectivitat. És difícil pensar que la crisi econòmica no col-
pegi també el camp cultural, però esdevé alhora, una oportunitat creativa per 
repensar un nou món, per buscar solucions imaginatives, per a transformar 
les polítiques econòmiques i construir pressupostos justos i sostenibles.

Si bé la crisi esdevé un repte per a tots, hem d’anar més enllà. La Festa Ma-
jor és una oportunitat excel·lent per a l’entreteniment, l’esbarjo i la diversió. 
Contra la crisi doncs, Festa Major!

Clara Mir
Regidora de Comunicació

TELÈFONS ÚTILS

Ajuntament (oficines) 93 540 93 50
Avaries FECSA- ENDESA 900 77 00 77
Avaries d’aigua SOREA 902 25 03 70
Avaries de gas  900 39 40 41
Bombers de Badalona 93 388 08 80
Casa Rectoral  93 555 30 91
Casa Cultura La Unió 93 540 12 63
Ca la Cecília (Cultura) 93 540 47 96
Casal de Gent Gran  93 540 01 68
Casal de Joves  93 555 36 13
CAP El Masnou  93 555 70 61
Centre Veterninari Teià 93 540 41 20
Correus   93 540 49 27
Escola CEIP El Cim  93 540 90 46
Escola CEI El Bambi  93 540 30 46
Llar d’Infants Els Galamons 93 555 86 32
Escola de Música Clau de Sol 93 540 81 08
Escola de Música Cadença 93 555 75 36
Consultori Municipal 93 540 12 03
Creu Roja (El Masnou) 93 555 21 21
Deixalleria  93 555 86 99
Farmàcia   93 555 35 18
Mercat Municipal  93 555 58 42  
Mossos d’Escuadra  088
Policia Municipal   666 59 67 42  
Poliesportiu   93 540 51 51
Servei d’Educació   93 540 61 77 
Servei Local d’Ocupació  93 555 56 99
Serveis de Manteniment  93 555 62 25
Serveis Socials   93 540 61 40 
Servei de Recaptació  93 540 90 12
Taxis:
   M. Angel Morón  670 22 58 12
   Joan Oliveras        659 598 111/607 498 111 
   Manel Llaberia  670 25 47 29
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BENVINGUDA DE L’ALCALDE

Teianencs i teianenques,

És la primera vegada que em dirigeixo a 
tots vosaltres com alcalde de Teià i aquest 
fet, que personalment m’emociona, també 
em dóna responsabilitat i satisfacció. 

Responsabilitat, perquè sé que és des 
d’aquest càrrec que es vetlla per la qualitat 
de vida del nostre poble i dels qui hi ha-
bitem, perquè les decisions que prenguem 
des de govern i des d’alcaldia incideixen di-
rectament als vilatans i vilatanes i per això 
cal ser molt curosos i sensibles a les proble-
màtiques que se’n puguin derivar, i també 
perquè la voluntat dels teianencs expressa-
da en les darreres eleccions, així ho va voler 
i és el meu deure no decepcionar-vos.

També em dóna satisfacció perquè repre-
senta el capdamunt de la meva voluntat de 
treballar per Teià. Però la major satisfacció 
és poder aportar a la gestió municipal sentit 
comú, proximitat i transparència, aquests són 
per a mi els valors que fan del govern munici-
pal el govern de la ciutadania. Si els vilatans i 
vilatanes no se senten representats, amb més 
o menys mesura, per l’Ajuntament, aquest 
passa de ser l’administració més propera a 
ser un estament administratiu completament 
allunyat de la problemàtica del dia a dia.

És aquest el compromís que l’alcalde i el 
govern municipal hem pres amb el pacte de 
govern i per aquests propers dos anys, bus-
cant la complicitat dels altres grups munici-
pals de l’oposició, perquè també és obligació 
de l’alcalde fer participar i escoltar les alter-
natives o els diferents criteris que milloren 
i ajuden a prendre les decisions correctes. 
En aquest sentit, la predisposició del govern 
municipal és total, perquè en aquest mo-
ment és més necessari que mai i som consci-
ents que a la crisi que patim els ajuntaments 
no se li podrà fer front sense la complicitat 
de govern i oposició, ni sense la comprensió 
i el recolzament de la ciutadania.

Les regidores i els regidors de govern 
tenim clar quina és la nostra missió per 
aquests propers dos anys: 

Primer, estabilitzar l’economia de l’Ajun-
tament. La caiguda dels ingressos per lli-
cències d’obres, l’insuficient finançament 
de l’estat pels molts serveis impropis que 
des de les administracions locals prestem, 
l’endarreriment en els pagaments de les 
subvencions per part de la Generalitat i 
l’increment d’equipaments, d’altra banda 
necessaris, ens han portat a afrontar un im-
portant deute que dia a dia es va engruixint 
si no prenem mesures correctores. 

Les mesures, que ja s’estan començant a 
aplicar, han de ser molt dràstiques i afec-

taran a totes les àrees de l’Ajuntament. La 
filosofia que ens hi ha portat és aquella tan 
casolana, però tan efectiva: no podem gas-
tar més del que ingressem. Fins ara es po-
dia comptar amb els ingressos no estables 
de la construcció i això servia per atendre 
molts serveis, però això s’ha acabat i hem 
de canviar la idea de la gestió municipal, 
comptant només amb els recursos propis 
dels tributs municipals i les subvencions. 
Aquí s’acaba tot. 

Per tant, només ens queden dues opcions: 
l’augment d’impostos i la reducció de despe-
ses. Des de govern no volem incidir més en 
la pressió fiscal que ja suportem tots els vila-
tans en un moment de crisi com el que estem 
vivim i menys després de l’augment de l’IVA 
que repercutirà a les famílies i a tots els àmbits, 
també als ajuntaments. Per això ens proposem 
per aquest proper any no augmentar l’impost 
de béns immobles (IBI), que és el que té més 
incidència en l’economia familiar. 

L’austeritat en la despesa i la supressió o 
reducció d’aquells serveis que no són bàsics 
per al funcionament del propi ajuntament 
i per l’atenció necessària als vilatans i vila-
tanes, són mesures ineludibles per portar a 
bon port el Pla de Sanejament que el con-
sistori va aprovar pels propers sis anys.

Segon, acomplir al màxim els programes 
i els acords de govern signats per ERC i CiU 
que encara no s’han portat a terme, com la 
restauració de la Masia de Can Llaurador, 
com a seu de l’arxiu històric local i altres de-
pendències de lleure, un projecte de 700.000 
€ subvencionat en un 95% i que per tant no-
més suposarà un cost de 35.000 €; o el Centre 
Cívic d’Entitats previst al Parc de Can Godó, 
amb un cost de 700.000 €, dels quals només 

s’han subvencionat 250.000 €, i per tant, ara 
per ara resulta inviable. Però creiem que és 
un equipament important i que hem d’estu-
diar possibles modificacions o reubicacions 
que amb menys cost el facin possible, aprofi-
tant instal·lacions o espais ja existents, com 
els annexes al Casal de Joves, els habitatges 
dels mestres o l’escorxador, tot i que ara per 
ara els habitatges són els més problemàtics 
ja que no són de propietat municipal i estan 
ocupats per mestres de l’escola El Cim i com-
portaria el cost addicional de reubicar-los o 
indemnitzar-los. Tot i així, estudiarem qui-
na seria la proposta de Centre Cívic menys 
costosa i adient, aplaçant la seva execució, si 
calgués, per manca de recursos.

També d’altres com l’aprovació definitiva 
del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal, 
l’adjudicació dels 93 habitatges socials de 
La Plana, el desenvolupament de la zona 
industrial terciària de La Plana, que crearia 
llocs de treball i ingressos per l’Ajuntament, 
l’accés des de l’autopista al Centre d’Acollida 
Turística i el Celler Romà, etc. Però sobretot 
prioritzem els serveis públics de neteja, de 
manteniment i d’atenció a les persones.

És un esforç, un repte i una obligació que 
ens hem imposat el govern municipal i jo 
mateix com alcalde, en el qual m’agrada-
ria comptar amb la participació de tots els 
grups que formen el Consistori i amb la 
col·laboració i predisposició de la ciutada-
nia. Vaig dir durant la campanya electoral: 
“Vull ser l’alcalde de tots els teianencs”, ara 
és l’hora de demostrar-ho, si no ho aconse-
gueixo, només serà responsabilitat meva.

Josep Botey i Solà,
Alcalde de Teià

Josep Botey va ser elegit nou alcalde de Teià el passat 30 de juny, arran del pacte signat entre ERC 

i CiU a inicis de legislatura.
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Dimecres 9 de setembre va tenir a lloc a 
la Sala d’Exposicions de la Casa de Cultura 
de La Unió, la inauguració de l’exposició i 
posterior subhasta de quadres de diversos 
pintors, entre els quals destaquen uns ori-
ginals de caricatures del ninotaire Antoni 
Batllori, a benefici de la Fundació Vicenç 
Ferrer.

La xerrada i presentació dels projectes va 
anar a càrrec d’en Lancy Dodem, represen-
tant i portaveu de la Fundació Vicenç Ferrer 
a Catalunya i l’Anna Mejía, voluntària de la 
Fundació Vicenç Ferrer a Teià i membre del 

Consell Municipal de Cooperació i Solida-
ritat. Acompanyats de la regidora de Cultu-
ra, Emma Peiró i l’alcalde, Josep Botey.

La subhasta, dinamitzada per la cone-
guda actriu, Sílvia Aranda, a qui agraïm 
la seva participació, va finalitzar amb la 
recaptació final de 1.110 euros que aniran 
destinats a projectes d’educació que la fun-
dació desenvolupa a l’Índia.

Emma Peiró i Sales,
Regidora de Cultura i
1a Tinenta d’Alcalde

CULTURA

CULTURA

Teià i la Diada Nacional de Catalunya

La Fundació Vicenç Ferrer a La Unió

La regidora de Cultura, Emma Peiró, durant els parlaments de la Diada, amb les corals de fons.

L’alcalde i els regidors de l’Ajuntament en l’ofrena floral davant el monòlit de Rafael Casanova i 

Sebastià Dalmau.

Presentació de la subhasta a favor de la Fun-

dació Vicenç Ferrer.

Aquest any moltes persones i entitats locals 
han sortit pels carrers de Teià a celebrar la Dia-
da Nacional de Catalunya. Teianencs i teianen-
ques que, a més a més, han volgut reivindicar 
el dret a decidir d’una nació i el dret a expres-
sar-se lliurement. 

L’ofrena floral davant el monòlit de Rafa-
el de Casanova i Sebastià Dalmau, la lectura 
del manifest de la Comissió 11 de setembre, a 
càrrec de la Sara Pérez, i l’actuació dels Basto-
ners de De Bòlit de Premià de Dalt van ser-ne 
el tret de sortida. La pell de gallina ens la van 
posar les corals Esclat, Picarol i el Cor Atàlia, 
entonant conjuntament el Cant dels Segadors 
mentre s’hissava la senyera al nou màstil del 
Parc de Can Godó.

Van seguir-ne les jornades de portes obertes 
a l’Ajuntament i a la Cella Vinaria, i la inaugu-
ració de l’exposició “Els objectes d’ABJ” al Fons 
Batllori, una interessant mostra d’art feta a par-
tir d’objectes que col·leccionava l’il·lustrador 
Antoni Batllori, i de la qual podreu gaudir fins 
el 13 de desembre. 

Al vespre, la Maria Rosa Ribas i la M.Àngels 
Miró, professores de cant i piano del Conser-
vatori Municipal de Música de Barcelona, ens 
van regalar un fantàstic recital de cançó catala-
na. Dues professionals de la música, premia-
des en diverses ocasions (recentment amb el 
primer premi de composició “Ciutat de Sant 
Cugat” per a la Maria Rosa Ribas), que formen 
duo des de fa temps amb un extens repertori 
que ens va fer gaudir des del primer minut.

A tots i a totes els participants en aquesta Di-
ada Nacional, moltes gràcies.

 
Emma Peiró i Sales, 
Regidora de Cultura i 
1a Tinenta d’Alcalde
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Després de molta feina entre el 
Departament de Turisme i l’empresa 
CETT (Escola de Turisme de Barcelona 
UB), assessorant el propi Ajuntament 
de Teià, el concurs d’adjudicació per 
a la gestió del CAT (Centre d’Acollida 
Turística)  i el Celler Romà, va quedar 
desert el passat 3 d’agost. Aquesta situ-
ació ens ha portat a gestionar una nova 
proposta de servei provisional paral·lelament a una nova proposta de licitació.

El dia 20 de setembre va finalitzar el contracte de serveis provisionals a càrrec de 
l’empresa CETT que ens oferia exclusivament l’obertura del CAT en horari de divendres, 
dissabtes i diumenges. Malgrat la possibilitat de prorrogar-ne el servei, vam optar per 
buscar una altra empresa que oferís una cobertura del servei més àmplia. 

La nova empresa gestora, Tanit Didàctica i difusió cultural SL (vinculada estretament 
a Teià), va iniciar el servei el 25 de setembre amb una proposta de millor qualitat i amb 
l’obertura del centre els divendres, dissabtes i diumenges, que inclou la visita al museogrà-
fic sobre la Romanització a Catalunya i les visites guiades al Celler Romà. El contracte de 
serveis ha estat adjudicat directament per Turisme de Catalunya, que en pagarà la totalitat 
de la despesa. A més a més, mitjançant un conveni de col·laboració amb l’Ajuntament, 
Tanit  Didàctica ens promociona el jaciment romà vitivinícola amb la visita de grups 
d’agències de viatges i centres educatius, entre d’altres, de dilluns a diumenge.

Complementa la tasca que estan desenvolupant amb l’oferta de paquets turístics amb 
visites culturals a diferents indrets de Teià (Fons Batllori) i degustació de gastronomia 
del municipi. Aquests darrers aspectes s’estan treballant coordinadament entre les re-
gidories de Promoció Econòmica i Turisme, i Cultura, i ens obren noves possibilitats 
turístiques per a Teià que cal aprofitar.

El projecte Parc Arqueològic Cella Vinaria, ha estat subvencionat íntegrament amb 
inversió pública i privada. Enguany ens han atorgat 182.922 euros dels Fons FEDER 
(Fons Europeus de Desenvolupament Regional) que atorga la Unió Europea.

Emma Peiró i Sales, Regidora de Cultura i 1a Tinenta d’Alcalde

Vista panoràmica del Jaciment de Vallmora.

RECURSOS HUMANS

MEDI AMBIENT

Es posa en marxa el 
Pla de Formació a 
l’Ajuntament de Teià

Teià manté la vicepresidència del 
Parc de la Serralada Litoral

Amb la col·laboració de la Diputació de Barcelo-
na i amb la contribució de tots els treballadors de 
l’Ajuntament i els seus representants, hem elaborat 
un Pla de Formació que ens ha permès conèixer les 
inquietuds formatives de tot el personal municipal, 
tant  de forma individual, com de forma col·lectiva 
a nivell de tots els treballadors.

A partir d’un estudi previ de necessitats forma-
tives el·laborat per la Diputació de Barcelona, on 
tots els col·lectius d’empleats municipals han po-
gut manifestar els seus interessos formatius, s’ha 
pogut elaborar un pla on es recullen les accions a 
dur a terme al llarg dels propers tres anys, així com 
els recursos humans, instruments i materials neces-
saris per aconseguir els objectius i polítiques que es 
planteja l’organització.

La  participació massiva de tots els treballadors 
-caps d’àrea, tècnics, administratius, personal dels 
serveis de manteniment i policia municipal- ens 
demostra la voluntat  i la predisposició de tot el 
personal de l’Ajuntament a perfeccionar la seva for-
mació. Tot plegat, amb l’objectiu de repercutir en el 
bon funcionament de l’Ajuntament, progressar en 
els serveis que s’ofereixen al vilatà i afavorir que els 
treballadors treballin motivats i en un bon ambi-
ent laboral. És un projecte que no té cap cost per a 
l’Ajuntament, ja que està subvencionat al 100% per 
la Diputació de Barcelona.

Fina Ribas, Regidora de Recursos Humans

Teià ha aportat des dels inicis una bona empen-
ta a la gestió i la difusió del Parc de la Serralada 
Litoral, un patrimoni dels teianencs i teianenques 
que necessita la màxima protecció. 

Actualment la presidència està a mans del Va-
llès Oriental, de l’alcalde de Montornès del Vallès, 
Daniel Cortés; i el Maresme n’ostenta la vicepre-
sidència, a mans de Teià, des de la regidoria de 
Medi Ambient.

Per informar-vos sobre la proposta d’activitats, 
les notícies del parc, veure vídeos i imatges i co-
nèixer itineraris podeu accedir al web del Parc de 
la Serralada Litoral: www.diba.es/parcsn/litoral/.
Aquí veureu en primer lloc la fotografia de la 
imatge que podem captar des del mirador de Teià. 
Quin orgull!

 
Emma Peiró i Sales, Regidora de Medi Ambient i 
1a Tinenta d’Alcalde

CULTURA

Teià a les Jornades 
Europees de Patrimoni

El cap de setmana del 25 al 27 de setembre van 
tenir a lloc les Jornades Europees de Patrimoni a 
Catalunya, en la qual Teià hi participa activament 
des de fa dos anys. Unes jornades amb l’objectiu 
de donar a conèixer a Europa, i als mateixos ca-
talans i catalanes, la riquesa del nostre patrimoni 
cultural.

Enguany vam programar una visita guiada al 
Fons Batllori i un Taller d’autocaricatura dirigit 
pel Toni Batllori, humorista gràfic i fill de l’il·-
lustrador Antoni Batllori i Jofré. Juntament amb 
una jornada de portes obertes i visites guiades al 
jaciment vitivinícola de Vallmora, amb la visita 
al Centre d’interpretació sobre la Romanització 
a Catalunya i el Celler Romà, que van acollir un 
bon número de visitants.

Emma Peiró i Sales
Regidora de Cultura 
1a Tinenta d’Alcalde

CULTURA

Un projecte cultural i turístic de pes: la Cella Vinaria
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JOVENTUT

Setmana de la Joventut 2009: 
a Teià, els joves es mobilitzen

El passat 31 d’agost es va iniciar la 
Setmana de la Joventut 2009: una set-
mana dedicada exclusivament als joves 
del nostre municipi, on la participació 
juvenil n’és la principal protagonista.

Al llarg d’aquesta setmana els joves 
han pogut gaudir de concerts, tallers, 
piscina nocturna, cinema a la fresca, 
la nit d’esports i moltes d’altres activi-
tats, totes organitzades per la Comissió 
Jove.

Un 10 a la Comissió Jove!
Els joves de Teià es mobilitzen, la Set-

mana de la Joventut d’enguany n’ha estat 
un clar exemple. 

Un dels objectius de l’àrea de Joventut 
és potenciar la participació juvenil, amb la 
finalitat de crear vincles forts entre els joves 
i el municipi; i fomentar així la seva parti-
cipació en el disseny, execució i seguiment 
de les polítiques del govern municipal. 

És important que els joves participin 
en les activitats que es realitzen, però 
també ho és que participin en el disseny, 
organització i implementació de les se-
ves idees; i tinguin alhora, un espai on 
decidir i comunicar les seves necessi-
tats. I precisament, en la Comissió Jove 
d’enguany s’han pogut materialitzar tots 
aquests objectius. 

La Comissió Jove ha estat treballant al 
llarg de mesos per tal d’organitzar, deci-
dir i col·laborar activament en la realit-
zació de la Setmana de la Joventut 2009. 

A tots ells, moltes gràcies!
 
Clara Mir, Regidora de JoventutLa Comissió Jove durant la clausura de la Set-

mana de la Joventut.

EDUCACIÓ

EDUCACIÓ

Inici del nou curs a l’Escola 
Bressol Municipal Els Galamons

La primera fase de l’ampliació 
del Cim queda enllestida pel nou 
curs escolar

El  passat 1 de setembre vam donar el tret 
de sortida a l’inici del nou curs escolar als Ga-
lamons, enguany oferint una aula de P0 (8 
places), dues de P1 (26 places) i una de P2 (21 
places); amb un total de 55 places.

L’escola bressol municipal és una iniciativa de 
l’Ajuntament de Teià que ha volgut oferir un ser-
vei que, malgrat li és totalment impropi, dóna 
cobertura pública educativa als nens i nenes nas-
cudes a Teià entre els 0 i els 3 anys. És un projecte 
educatiu de qualitat en una de les etapes més 
importants del creixement dels nens. 

El pressupost per cobrir la despesa de l’escola 
és de 261.000 euros anuals, dels quals, aproxi-
madament, 105.000 euros es cobreixen amb 
les quotes escolars (la quota que paguen pares 
i mares), 156.000 euros els costeja directament 
l’Ajuntament i 96.000 euros la Generalitat de 
Catalunya. La gestió de l’escola és indirecta i 
l’empresa adjudicatària és la cooperativa Suara.

Esperem que tots i totes els qui heu accedit 
a una plaça, juntament amb els vostres fills 
i filles, gaudiu de l’escola, de les mestres i del 
projecte educactiu dels Galamons. Gràcies per 
dipositar-nos la vostra confiança.

 
Emma Peiró i Sales, 
Regidora d’Educació i 1ª Tinenta d’Alcalde

L’inici del curs escolar ens ha acompanyat de 
l’execució d’una part de la primera fase del Pro-
jecte d’Ampliació i Reforma del CEIP El Cim. 
Un projecte d’ampliació amb una inversió de 
1.662.500 euros que consisteix en una estructura 
preindustrialitzada amb capacitat per a cinc au-
les d’infantil i un gimnàs ubicat on antigament 
hi havia les grades. 

Mentre que les aules d’infantil van estar a 
punt el primer dia d’escola, el nou gimnàs en-
trarà en funcionament a finals d’octubre. Així 
doncs, veurem acomplerta la primera part del 
compromís que el Departament d’Educació va 
assumir cap a l’única escola de primària que 
tenim a Teià, i que enguany ha estat oficial-
ment triplicada a P3.

La segona fase del Projecte d’Ampliació 
i Reforma del CEIP El Cim consistirà en la 
reforma de l’actual edifici i s’ha d’executar a 
partir del 2010-2011.

 
Emma Peiró i Sales, 
Regidora d’Educació i 1ª Tinenta d’Alcalde
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MOBILITAT

NOVA LÍNIA BUS C-17: TEIÀ-URBANITZACIONS

Es redueix el cost per habitant,
reestructurant horaris i
recorregut

La davallada d’ingressos de les arques municipals 
en els passats exercicis 2007, 2008 i la previsió que 
aquests ingressos no es recuperin en el futur, ha por-
tat l’Ajuntament de Teià a iniciar un pla d’estalvi eco-
nòmic i d’optimització i millora de l’eficiència dels 
serveis municipals. 

La reducció de despeses, que afecta totes les àrees 
del consistori, ha portat l’equip de govern a prendre 
la difícil decisió d’eliminar la línia d’autobús com-
partida amb Alella, com a conseqüència de l’elevat 
dèficit econòmic que suposava (uns 130.000 euros 
anuals). 

Amb la intenció de no deixar sense cobertura una 
part important del nostre municipi, les urbanitzaci-
ons, des de la regidoria de Mobilitat hem impulsat 
la creació d’una nova línia anomenada Teià-Urbanit-
zacions (C-17) que va iniciar el seu funcionament el 
passat mes de setembre. Aquesta nova línia seguirà 
un recorregut similar a l’anterior, però sense passar 
per Alella, i a part de les principals urbanitzacions, 
també donarà cobertura al Centre d’Acollida Turísti-
ca de Teià, al Jaciment Vitivinícola Romà de la Cella 
Vinaria, i a l’Institut de Teià (un cop acabades les 
obres del Passeig del Castanyer). A més, també ofe-
rim una prolongació puntual de la línia que arriba 
fins a l’IES Alella, per donar cobertura als estudiants 
de Batxillerat que surten a les 15:00 i no tenen altres 
mitjans per tornar cap a casa. 

El nostre objectiu és mantenir la connexió de les 
urbanitzacions de Teià amb l’estació de tren d’Ocata 
i amb el centre del poble, en les franges horàries de 
major utilització i afluència d’usuaris, és a dir, a pri-
mera hora del matí, de 7:30 a 10:00, i de la tarda, de 
16:30 a 19.30.  

Hem calculat que el cost per habitant de l’antiga 
línia Teià-Alella era d’uns 22,60 euros/hab. mentre 
que el cost previst de la nova Teià-Urbanitzacions 
serà d’uns 14,40 euros. Creiem que la reducció de la 
despesa respecte al 2008 serà pròxima al 40% men-
tre que la reducció d’usuaris que comportarà el canvi 
de línia, segons els estudis realitzats, no serà superi-
or al 20% dels actuals. 

Nosaltres seguim apostant i defensant que l’ús del 
transport públic és una prioritat per a totes les nos-
tres ciutadanes i ciutadans, i per aquest motiu, hem 
reestructurat els horaris i el recorregut de les línies, 
cercant una major eficiència econòmica, concentrant 
la cobertura a les hores de més ús i mantenint la qua-
litat del servei. Esperem que en gaudiu i, sobretot, 
l’utilitzeu.

 
Anna Maria Balada Valls, Regidora de Mobilitat 

NOUS HORARIS DE LA LÍNIA DE BUS C-17:

Can Cambray  8:10 9:10 10:10 16:20 17:20 18:20 19:20

Migjorn  8:15 9:15 10:15 16:25 17:25 18:25 19:25

Cella Vinaria  8:18 9:18 10:18 16:28 17:28 18:28 19:28

Vallbellida  8:21 9:21 10:21 16:31 17:31 18:31 19:31

Salvador Espriu  8:25 9:25 10:25 16:35 17:35 18:35 19:35

Estació Ocata 7:30 8:30 9:30 10:30 16:40 17:40 18:40 19:40

Cella Vinaria 7:45 8:45 9:45  16:55 17:55 18:55 19:55

Institut 7:55 8:55 9:55  17:05 18:05 19:05 20:05

La Molasa 8:00 9:00 10:00  17:10 18:10 19:10 20:10

Can Cambray 8:10 9:10 10:10  17:20 18:20 19:20 20:20

* A les 15:15 sortida especial des de l’Institut d’Alella fins Teià.
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Sentit Ocata
La Riera / Can Cambray
La Riera / Can Lladó
Parc de Can Godó
Mercat
Ferreteria
El Cim
Migjorn
Pi de l’Indià
Ibars Meia
Cella Vinaria
Garrofers
Vallbellida
Amma Teià
Salvador Espriu
Can Colomé
Barri d’Ocata
Capitans Comellas
Ocata Centre
Renfe Ocata

Sentit Teià
Renfe Ocata
Can Colomé
Salvador Espriu
Amma Teià
Vallbellida
Garrofers
Cella Vinaria
Ibars Meia
Pi de l’Indià
Migjorn
El Cim
Poble Español
Piscina Municipal
Institut
Ferreteria
Mercat
Parc de Can Godó
La Molassa
Xops
La Riera / Can Lladó
La Riera / Can Cambray

HABITATGE

SANITAT

La crisi obliga l’Ajuntament a deixar 
d’oferir bosses pels excrements als 
expenedors de recollida

Segurament els usuaris dels expenedors de bosses de reco-
llida d’excrements han observat que des de fa un temps no 
hi troben les bossetes negres que fins ara oferia l’Ajuntament, 
arran de les mesures de reducció de despeses ens veiem en 
l’obligació de no tornar a oferir aquest servei, de moment.

Apel·lo al civisme i la consciència de cadascun dels propie-
taris de gossos perquè encara que no trobin bosses als expene-
dors, no surtin de casa sense una a la butxaca. Fem entre tots 
un gest per ser partícips d’un poble més net. Als qui ja ho fan, 
gràcies i els qui podrien i no volen, a què esperen?

 
Sara Pérez Andiñach, Regidora de Sanitat

Dels 93 habitatges de promoció pública ubicats a La Plana, només 27 
són per a la borsa de lloguer, i la resta, fins a 66, són de compravenda. Les 
negociacions amb el Departament de Medi Ambient i Habitatge, INCA-
SOL i ADIGSA, les seves empreses públiques, per ampliar la dotació de la 
borsa de lloguer, no han donat bons resultats. Els motius són purament 
econòmics; en una situació com l’actual, necessiten recuperar la inversió. 

Parlem de tres blocs d’habitatges:
Bloc A: 27 habitatges, 2 habitacions (50 m2), plaça d’aparcament vin-

culada. Lloguer aproximat: 360 euros*
Bloc B / C: 24 habitatges / 42 habitatges, 2 i 3 habitacions, des de 51 

m2 fins a 78 m2, plaça d’aparcament vinculada. Compravenda: 129.000 
euros -  180.000 euros*

Els habitatges de compravenda tenen com a requisit imprescindible 
l’aportació d’una entrada que oscil·larà des dels 25.000 euros fins als 
36.000 euros, xifra a la qual, a més a més, cal afegir  l’IVA.  

Entre els mesos de novembre i desembre l’INCASOL preveu organitzar, 
amb la col·laboració de l’Ajuntament, una jornada informativa sobre 
les diferents tipologies d’habitatge, preus i m2, possibles subvencions, 
situació del préstec hipotecari i criteris d’accés. 

(*) La informació de preus està sotmesa a modificacions del Depar-
tament d’Habitatge i Medi Ambient de la qual l’Ajuntament de Teià no 
se’n fa responsable.

 
Emma Peiró i Sales, 1a Tinenta d’Alcalde

Els habitatges de La Plana: promoció pública

Pisos de promoció pública de la Plana.

El projecte d’Amics d’Ak Benn permet donar feina estable a un 
grup de dones de la població, a través de la comercialització dels 
seus productes artesanals.

PARADES:

COOPERACIÓ

El Consell de Cooperació atorga 18.640 €  a 
projectes destinats a promoure el desen-
volupament de pobles desafavorits

Durant el mes de setembre, el Consell Municipal de 
Cooperació i Solidaritat es va reunir per atorgar les sub-
vencions destinades a projectes de cooperació i solidari-
tat per al 2009.

El Consell Municipal de Cooperació és l’ens que gestiona 
de forma conjunta el pressupost destinat a Cooperació dins el 
pressupost municipal de l’Ajuntament de Teià, que suma un 
total de 23.000 €. Amb aquest pressupost, el Consell decideix 
quina quantitat es destina a promoure actuacions de sensibi-
lització per a l’impuls de la consolidació d’una societat activa 
i compromesa amb els valors del desenvolupament humà i 
els drets humans; però també avalua els projectes presentats a 
subvenció, tot finançant aquells que prioritzen les accions de 
cooperació al desenvolupament i de solidaritat amb els pobles 
dels països més desafavorits.

Enguany, les entitats que han rebut subvenció per part 
del CMCS són les següents:

Amics d’Ak Benn   2.640 €
CC ONG Ajuda al desenvolupament 4.000 €
Fundació Vicenç Ferrer   3.000 €
Fundació Educació Solidària  5.000 €
Botica Natural     4.000 €

Clara Mir, Regidora de Cooperació
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GENT GRAN

El Casal de la Gent Gran celebra els seus 20 anys

El passat 29 de Setembre, el Casal de 
Gent Gran de Teià va celebrar 20 anys! Als 
jardins de Ca la Cecília s’hi va fer un dinar 
de germanor amb més de vuitanta per-
sones, totes elles socis del Casal, tot i que 
aquesta entitat té uns tres-cents socis.

Tant l’alcalde, Josep Botey, com jo matei-
xa, agraïm amb molt d’afecte que la junta 
del Casal ens permetessin compartir amb 
tots ells un dia tan assenyalat. 

Després d’un bon dinar servit pel Cafè 
de Baix, tot regat amb un bon cava, el grup 
d’havaneres HAVANA XICA ens va fer gau-
dir d’allò més amb les seves cançons, tot un 

encert per part de la junta en contractar aquest grup, doncs ens va agradar moltíssim.
Torno a felicitar a tots i cadascun dels membres socis que formen el Casal. Tinc 

molt clar que el Casal som tots i que tots hi som necessaris, fem que creixi, que 
sigui dinàmic i que tots ens hi sentim bé. Per part meva, teniu tot el meu suport i 
dedicació. Felicitats i per molts anys!

 
Sara Pérez Andiñach, Regidora de Gent Gran

ESPORTS

Se celebra  el primer memorial en record d’Enric Ticó
El passat mes d’agost, concretament el diumenge dia 30, es va celebrar el primer 

Memorial Enric Ticó al camp de futbol de Teià a Sant Berger. Aquest torneig el 
va organitzar el nou club de futbol que tenim al nostre poble, denominat Club 
Athletic Teià. Està configurat per una bona part dels antics veterans del Teià CF, 
precisament el nostre estimat amic Enric va ser fundador i president de l’equip de 
veterans de Teià.

El torneig el van disputar tres equips: el C. A. TEIÀ, AMICS DEL MASNOU i 
l’equip de Badalona INTER-04, el qual va participar en doble sentit perquè el nostre 
estimat amic Enric sempre que podia els ajudava. 

Tampoc hem d’oblidar que l’Enric havia tingut una vida esportiva dedicada al 
futbol i que li va portar grans èxits, com arribar a ser jugador del Real Club Esportiu 
Espanyol de Barcelona, tot un gran èxit per ell i la seva carrera esportiva.

Com a persona, quan el vaig conèixer, ara fa dos anys, em va semblar una perso-
na d’un gran cor, d’aquelles persones que sempre veuen el costat positiu de les co-
ses, el voler fer, el ser constructiu en tot. Sempre va ser una persona que respectava 
molt l’opinió dels altres i els escoltava, i així ho va fer amb la meva persona. 

Vaig tenir l’honor d’entregar-li un premi donat pels seus companys d’equip i això 
em va reafirmar que persones d’aquesta línia són les que fan falta, veure’l al costat 
de la seva dona i amics em va confirmar que realment ELL ERA UN GRAN HOME.

El Primer Memorial Enric 
Ticó el va guanyar l’equip de 
Badalona, l’Inter-04, seguit 
del Masnou i sent l’últim el 
C. A. Teià.  

Serveixin aquestes línies 
per dir a la seva família que 
l´Enric sempre estarà amb no-
saltres i serà recordat al nostre 
poble.

 
Jordi Soler, 
Regidor d’Esports

Entrega del memorial en record d’Enric Ticó.

Havent dinat, escoltant les havaneres del grup 
musical Havana Xica.

BENESTAR SOCIAL

ESPORTS

La Diputació de Barcelona 
dóna una ajuda de 1.500 € a 
Teià per a fer front a la crisi

Torneig de futbol de l’onze de 
setembre entre el 
FC Barcelona i el Teià Futbol 5

La Diputació de Barcelona, des del Departa-
ment de Serveis Socials, ha destinat uns ajuts 
especials per afrontar la crisi i Teià s’ha vist be-
neficiat d’aquests ajuts i ha pogut aportar una 
quantitat econòmica de 1.500 euros a Càritas 
Parroquial de Teià. L’assortiment d’aquests ali-
ments s’ha fet a través d’un comerç del poble.

El meu agraïment a les senyores Rosa, Pepita 
i Maria, que fan un gran servei des de fa temps 
a la nostra població més necessitada.

 
Sara Pérez Andiñach, Regidora d’Acció Social

Aquest any, el torneig de futbol sala entre el 
FC Barcelona i el Teià Futbol 5 es va celebrar 
el diumenge dia 13 de setembre, al Polies-
portiu Municipal el Cim, amb la victòria del 
l’equip visitant, el qual va mostrar una gran 
qualitat tècnica i domini de la pilota. Però 
no hem d’oblidar que el Teià Futbol 5, ben 
dirigit pel seu entrenador, va saber plantar 
cara a tot un FC Barcelona, mostrant en tot el 
partit un esperit de lluita i superació davant 
el resultat en contra, que és d’admirar. Tots 
els nostres van suar molt la samarreta i van 
mostrar una tècnica excel·lent.

Tots el jugadors del Teià van jugar de tot 
cor, però haig de ressaltar el coratge i valentia 
del nostre porter, que en cap moment, tot i 
tenir un resultat negatiu, va deixar de donar 
ànims als seus amics de joc: això és ser com-
pany i amb gent com ell, aquesta entitat anirà 
endavant, no només en el terreny esportiu, 
sinó en el terreny humà, molt important per 
formar ciutadans per la nostra societat.

Només em queda desitjar que l’any vinent, 
quan el nostre alcalde novell en això dels par-
tits de futbol (en Josep Botey) doni el trofeu 
de primer equip, sigui al Teià Futbol 5 i no 
al FC Barcelona, que ja en té molts d’aquí de 
Teià, és broma, que guanyi el millor i l’es-
port.

Per últim agrair a les dues entitats la seva 
participació en l’ofrena de la diada de l’11 de 
setembre. Esperem comptar amb vosaltres 
l’any que ve.

 
Jordi Soler, Regidor d’Esports de Teià
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El passat dijous 24 de setembre el ple de l’Ajunta-
ment va aprovar el nomenament d’una nova regido-
ra pel grup Municipal d’ERC, la Sara Pérez, en subs-
titució d’Andreu Bosch després de la seva renúncia a 
l’acta de regidor per incompatibilitats laborals. Fins 
aquí, podríem dir que es tracta d’un fet força usual 
en política municipal, si no fos pel fet que la incor-
poració d’una nova regidora en el grup d’Esquerra, 
suposa la consolidació d’un grup municipal format 
íntegrament per dones. 

Des d’Esquerra entenem que el paper de les polí-
tiques públiques és precisament el de corregir amb 
les seves actuacions les discriminacions històriques. 
I que, paral·lelament, els partits polítics hem d’ac-
tuar com a institucions exemplificadores. El primer 
pas per a incorporar les polítiques de gènere dins les 
administracions públiques, és precisament integrar 
les dones en aquests àmbits de decisió, amb el valor 
afegit d’aportar una nova mirada, noves pràctiques i 
noves concepcions a les polítiques públiques.

Després  de més de trenta anys d’igualtat legal  entre 
dones i homes, la igualtat real no s’ha pas acomplert, 
si bé això requerirà canvis socials i de mentalitat que 

de moment són ben lluny d’esdevenir tangibles. A 
Teià, però, aportem el nostre petit gra de sorra, amb 
un fet que fa uns anys semblava impensable: un grup 
municipal format únicament per dones. I és que tot 
i la incorporació de les dones en la política va avan-
çant lentament, actualment tan sols hi ha un 31’4 % 
de dones regidores a Catalunya, i el que encara és 
més significatiu; tan sols comptem amb un 12’5% 
de dones que ostentin l’alcaldia. I malgrat l’aplica-
ció de la Llei d’Igualtat, que en les darreres eleccions 
municipals no permetia que cap candidatura pogu-
és contenir menys d’un 40% d’individus del mateix 
sexe, la incorporació de dones en les llistes electorals 
està lluny d’arribar al 50%. És més, quan arribem a 
ser elegides, la majoria només ocupa el càrrec durant 
una legislatura perquè les dinàmiques pròpies dels 
càrrecs electes acaben resultant incompatibles amb 
la vida personal o familiar.

Encara, però, queda un llarg camí per recórrer. Un 
camí que conclourà potser el dia que deixi de tenir 
sentit publicar un article d’aquestes característiques. 

Grup Municipal ERC Teià

Sobre les dones i les polítiques públiques

Finançament o “crack” financer

Històricament, els municipis dels nostre país han es-
tat mal finançats. Des de fa temps, estem afrontant les 
nostres obligacions i els nostres serveis amb un sistema 
de finançament insuficient, sense els recursos propis 
necessaris i amb massa dependència dels recursos de 
les administracions supralocals.

A més, tot i les reiterades denúncies, i fins i tot les 
disposicions legals -nou Estatut- els municipis seguim 
rebent noves competències i tasques sense el finança-
ment necessari que ens cal per assumir-les. A part, les 
mancances del sistema de finançament local encara 
s’estan agreujant més amb l’actual crisi econòmica, de-
gut a la disminució dels ingressos municipals, i sobretot 
per l’increment de la demanda de serveis d’àmbit social 
i del mercat laboral, que estan augmentant la necessi-
tat d’ajut als nostres ciutadans per part de l’Ajuntament 
sense que tinguem recursos per fer-hi front.

Els ens locals són les administracions més febles del 
conjunt d’administracions, i alhora, les que presten 
més serveis a les persones per la seva proximitat i eficà-
cia. Si no millora el finançament dels ajuntaments, no 
podrem seguir suportant l’esforç econòmic i social que 
representa destinar bona part del pressupost municipal 
a partides que no ens són pròpies. 

Els ciutadans volen respostes i si la situació segueix així, 
des de les administracions locals no les podrem donar. És 
urgent i prioritari establir un nou model de finançament lo-
cal, que permeti els ajuntaments seguir prestant els serveis a 
la ciutadania, i garantir la cohesió social en pobles i ciutats. 

El nou sistema de finançament autonòmic, neix 

amb dèficits importants, com ja va ser debatut i argu-
mentat en el seu moment, avalat pel Partit Socialista 
des de Madrid i, el que és pitjor des de Catalunya, pels 
partits del govern de la Generalitat. Fa uns dies la Mi-
nistra d’Economia va dir que les autonomies haurien 
de tornar diners a l’Estat, fet que debilita encara més la 
disponibilitat de recursos econòmics de Catalunya. 

El Govern espanyol va aprovar el Fons Estatal d’In-
versió Local (FEIL) que va suposar en el seu moment 
una injecció econòmica per als municipis, però que 
resulta insuficient i a vegades costós. Ara es preveu un 
nou FEIL de 5.000 milions i Teià haurà d’estudiar si po-
dem acceptar la subvenció perquè ens comporta uns 
costos afegits potser inassumibles en aquest moment 
(sembla absurd però és la realitat).

Fa uns dies vàrem assistir a l’Assemblea de la Federació 
Catalana de Municipis (dominada pels municipis amb 
govern socialista) i vàrem sortir decebuts, ja que l’única 
solució que proposaven era apujar impostos, rebaixar 
despeses i acomiadar personal, quan el que calia era una 
resposta contundent reclamant a l’Estat més diners pels 
ajuntaments per fer front a les competències impròpies 
i a la Generalitat, perquè faci front als deutes que té amb 
els ajuntaments (amb Teià aproximadament 300.000 
€). Però és clar, la disciplina de partit d’alcaldes i alcal-
desses va diluir la reunió en un comunicat políticament 
correcte i amb el vassallatge corresponent cap al govern 
socialista espanyol. Una oportunitat perduda.

 
Grup Municipal de CiU
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Per què vam dir no
En el darrer ple municipal l’equip de govern va 

presentar una moció en favor de la consulta popular 
per a la independència d’Arenys de Munt. 

Aquest grup municipal va votar encontra. Vot que 
anava acompanyat :

- Pel  màxim respecte a totes aquelles persones i 
col·lectius d’aquest país que no pensen com nosal-
tres, i que defensen la independència de Catalunya 
per vies democràtiques. 

- Pel màxim respecte que sentim vers les iniciatives 
de la societat civil. 

- Per la revindicació de la llarga història del nostre 
partit en la lluita per la llibertat d’expressió de totes 
les persones i de totes les ideologies.

Però malgrat tot, no vàrem donar suport a la mo-
ció que es va presentar a votació perquè en aques-
ta es traspuava alguna cosa més que la defensa del 
dret d’entitats i persones a instar consultes populars. 
Aquesta moció és un atac al govern de la Generalitat. 
Obviarem, per ridícules i de mal gust, les compara-
cions que veladament es feien en el text entre falan-
gistes i socialistes. Finalment, mancava en aquesta 
moció una menció als socialistes d’Arenys de Munt 
que, per defensar també les seves idees, han estat in-
sultats i atacats.

Aquestes mocions es presenten just quan s’ha as-
solit un acord de finançament que ha de començar 
a donar resultats i s’ha tirat endavant un estatut que 

amplia les possibilitats d’actuació de les institucions 
catalanes.

Per quin motiu s’intenta ara desprestigiar tota 
aquesta feina?

Hem de recordar a CiU els acords del Majèstic amb 
el PP? Per quin motiu en els 23 anys de govern no 
van parlar en cap moment d’independència?. Qual-
sevol cosa a canvi de tornar a governar Catalunya? 
CiU s’afegeix a aquesta iniciativa popular amb l’úni-
ca finalitat de debilitar el  govern de la Generalitat.

I ERC, ens pot explicar per quin motiu ara es vol 
presentar com el màxim defensor d’aquestes consul-
tes si no han tingut la valentia de ser ells qui abande-
rin aquest moviment?

I no defugim d’explicar quin és el nostre model 
d’estat, perquè ningú es porti a engany.

Som un partit federalista per la qual cosa defen-
sem i defensarem l’actual estatut i l’acord de finança-
ment com dues eines que ens han de permetre asso-
lir aquest objectiu.

Som un partit que creu en la participació ciutada-
na, i per això ens sobta que des del govern de Teià 
es defensi ara aquesta, quan precisament no s’ha 
caracteritzat en aquesta legislatura per promoure la 
mateixa a la vida municipal.

El mateix respecte que nosaltres, insistim volem 
mostrar a tota opció ideològica democràtica, exigim 
per nosaltres, per justa convicció democràtica. 

En el ple del dia 23 de juliol, atenent les possibi-
litats econòmiques del consistori, tots per Teià ens 
varem decantar per no editar un butlletí especial que 
comuniques la noticia del canvi d’alcalde i varem sug-
gerir la possibilitat d’adjuntar-la en el proper butlletí 
ordinari. Malgrat tot, ens varen demanar l’elaboració 
d’un article.

Ha passat l’estiu. Finalment, sembla ser que ha reei-
xit el sentit comú i l’equip de govern ha decidit inclou-
re aquest article en un suplement del Butlletí ordinari. 
Hem de felicitar-nos pel canvi d’opinió, malgrat que 
ara se’ns demana un segon article.

Tots per Teià hem decidit presentar el redactat que 
volíem incloure inicialment, doncs considerem que 
es un clar reflex de la nostra postura:

El grup municipal de tots per Teià  considerem 
que, en aquests moments, és totalment innecessària 
l’edició d’aquest Butlletí Especial i ens manifestem 
en contra pels següents motius:

1. Actualment el nostre Ajuntament està patint una 
situació econòmica molt delicada. S’ha vist obligat, 
entre altres coses, a demanar  tot un seguit de crèdits 
per fer front al pagament de les factures dels nostres 
proveïdors. Malauradament els bancs nomes ens 
han concedit aproximadament la meitat del que ne-
cessitem. En aquesta situació serà difícil que tots els 
proveïdors cobrin amb puntualitat. Per tant, i tenint 

en compte aquestes circumstancies de temps magres, 
on s’imposa una “política de retallada de despesa”, 
considerem totalment inadequat el fet de generar una 
despesa pública prescindible, per petita que sigui.

2. Encara calenta la tinta del darrer butlletí de juny, 
des de la regidoria de comunicació se’ns ha demanat 
amb urgència la confecció d’un article que expressi 
l’opinió del nostre grup respecte al canvi d’alcalde. No 
entenem  com no se’ls ha acudit, per tal d’optimitzar 
recursos, haver aprofitat el darrer número del butlletí 
municipal, que ja venia amb prou retard, per adjuntar 
un  suplement monogràfic dedicat a aquest tema.

3. Fent un paral·lelisme amb el que va passar fa dos 
anys, en circumstancies similars de canvi d’alcalde, en 
el butlletí ordinari núm. 102 es va explicar el posicio-
nament del nou equip de govern -sense ni demanar ni 
tenir en compte les opinions de tots el grups munici-
pals-. En aquella edició ja es va informar del Pacte de 
governabilitat entre els partits d’ERC i de CiU, on es 
contemplava el canvi  d’alcalde que recentment s’ha 
dut a terme i que, a més, ja ha estat prou divulgat en 
els diferents mitjans de comunicació i a les pròpies 
webs de cada grup municipal. Llavors, quina presa hi 
ha ara? No ens podríem esperar a la publicació del 
proper número ordinari del butlletí?

Grup Municipal de txT
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EL PLE A FAVOR DE LA CELEBRACIÓ D’UNA CONSULTA POPULAR PER LA INDEPENDÈNCIA

El ple del passat 24 de juliol va apro-
var una moció en defensa del dret a deci-
dir, un gest a favor de la consulta popular 
per a la independència a Arenys de Munt. 

Amb aquesta moció, que va rebre els vots a 
favor de l’equip de govern (ERC i CiU) i el 
de Tots per Teià; i la votació en contra del 
grup municipal del PSC, es va formalitzar 
el compromís de l’Ajuntament de Teià per 
tal de defensar el dret del poble català a 

decidir lliurement el seu futur, sense tra-
ves ni limitacions de cap mena; i donar 
suport a la consulta per la independència 
d’Arenys de Munt, com un saludable exer-
cici de democràcia, obert a la participació 
de la ciutadania d’aquest municipi.

SARA PÉREZ PREN POSSESSIÓ DEL CÀRREC DE REGIDORA

El ple també del passat 24  de juliol 
va celebrar la presa de possessió de la nova 
regidora d’Esquerra Republicana de Cata-
lunya, Sara Pérez, en substitució de l’exal-
calde, Andreu Bosch. La nova regidora ha 

assumit les àrees de Sanitat, Benestar So-
cial i Gent Gran, com a conseqüència de 
la nova redistribució de regidories amb el 
canvi d’alcaldia, realitzat a finals de juny, 
fruit del pacte de govern entre ERC i CiU. 
Des de l’equip de govern aplaudim el fet 
que a partir d’aquesta nova incorporació, 

el grup municipal d’Esquerra estigui inte-
grat únicament per dones, i que per tant, 
el govern del nostre municipi tingui una 
majoria femenina al capdavant, amb cinc 
regidores i dos regidors, constituint un 
bon exemple de normalització en la incor-
poració de les dones en la vida política.

S’APROVA UN CRÈDIT PER FINANÇAR PART DEL ROMANENT NEGATIU DEL 2008

El ple del passat dijous 16 de juliol va 
aprovar, amb els vots a favor de l’equip de 
govern i l’abstenció dels grups de l’oposo-

ció, un crèdit per valor de 785.335’45 € 
amb l’entitat bancària de Caixa Laietana. 
L’objectiu d’aquesta operació és poder 
finançar part del romanent negatiu del 
2008 per tal de poder fer front a les factu-

res endarrerides amb l’aval de l’Estat, que 
a través d’un Reial decret llei, ha volgut 
facilitar a les entitats locals el pagament 
de deutes pendents amb empreses i autò-
noms.

ES DETERMINEN LES DEDICACIONS DELS MEMBRES DE GOVERN, REBAIXANT UN 6% DEL COST TOTAL EN RE-
LACIÓ ALS DOS PRIMERS ANYS DE LEGISLATURA

Per altra banda, també durant el 
darrer ple de l’Ajuntament es va apro-
var, amb els vots a favor d’ERC i CiU 
i l’abstenció de txT i PSC, la determi-
nació de les dedicacions i retribucions 

dels membres de l’equip de govern. En 
aquest sentit, l’alcalde ha rebaixat la 
seva dedicació a 30 hores setmanals, 
pel fet d’haver de compartir les tasques 
d’alcaldia amb la seva activitat profes-
sional. La resta de regidors han man-
tingut gairebé les mateixes hores de 

dedicació que en els primers dos anys 
de legislatura, passant a dedicar-ne 91. 
Pel que fa al còmput total d’hores de 
dedicació de l’equip de govern, s’ha 
aconseguit rebaixar un 6% del cost to-
tal respecte als dos primers anys de la 
legislatura.

Clara Mir, Regidora de Comunicació

EL PLE DE L’AJUNTAMENT
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Entrada a la Biblioteca de Can Llaurador, on s’hi pot apreciar l’escultura 
cedida pel dibuixant Antoni Batllori.

Silvia Ganges

BIBLIOTECA DE CAN LLAURADOR
El passat mes de juny es va inaugurar la Biblioteca de Can Llau-

rador, un nou equipament que va més enllà dels serveis bàsics de 
préstec, informació o consulta, constituint un punt de dinamitza-
ció cultural essencial dins el nostre municipi. La finalitat és precisa-
ment oferir un ventall d’activitats per fer de la Biblioteca un espai 
dinàmic on s’hi ofereixin serveis que afavoreixin la seva utilització.

Aquestes activitats tenen com a objectiu bàsic fomentar actituds 
actives al públic; afavorint la lectura entre els usuaris habituals i 
despertant l’interès per la lectura entre aquelles persones que no 
llegeixen mai, per tal de convertir la nova biblioteca en un espai 
dinàmic que possibiliti la participació dels seus usuaris i que capti 
nous públics, intentant donar resposta a necessitats culturals diver-
ses d’un públic de totes les edats.

Cada mes s’hi programen diferents activitats, entre elles els cursos 
d’internet i informàtica, de recerca de feina, l’Hora del Conte, expo-
sicions... Podeu consultar-les totes elles a través del web de l’Ajun-
tament, al següent enllaç  www.teia.cat; o bé al web de la Xarxa 
de Biblioteques de la Diputació de Barcelona, accedint a l’adreça  
www.diba.cat/biblioteques. 

Clara Mir

L’ENQUESTA

Què en penses de la nova Biblioteca? Què creus que es podria millorar?

“L’espai on està situada la Biblioteca és 
ampli i molt maco. L’únic inconvenient 
que hi veig és que hi ha pocs llocs des-
tinats pròpiament a l’estudi i això en 
època d’exàmens pot ser un problema. 
Per altra banda, també penso que, tot i 
que el paisatge és molt maco, també pot 
despistar una mica a l’hora d’estudiar.”
Anna Valenzuela, 19 anys

“El que faig servir més de la Biblioteca 
és la zona wi-fi. Trobo genial tenir un 
equipament d’aquestes característiques 
a prop de casa, amb aquestes vistes, 
tan lluminós, ampli i tranquil. Només 
hi trobo faltar un repertori ampli de 
pel·lícules de dvd.”
Héctor Oliva, 38 anys

“Em sembla molt bé tenir un espai 
amb tanta informació a l’abast. Jo vaig 
a l’institut i aquí tenim un munt de lli-
bres que ens van bé per fer els treballs 
de classe i recopilar informació. També 
utilitzo el servei d’internet. I de fet, hi 
vinc gairebé cada dia amb els amics per 
a estudiar i fer els deures.”
Angie Ferrer, 12 anys

“Em sembla un espai molt interessant 
i agradable, ideal perquè la gent trobi 
gust a la lectura. Hi vinc sovint, però si 
hi trobo a faltar alguna cosa, és un lloc 
on poder prendre un cafè i desconnec-
tar una mica de l’estudi.”
Ernest Garro, 33 anys

“El que m’agrada d’aquesta biblioteca és 
la ubicació, els finestrals, la divisió entre la 
zona infantil i la d’adults. El trobo un espai 
interessant i m’agrada que també hi hagi 
una sala d’exposicions. Tot i així, trobo que 
hi manquen llibres, suposo que perquè tot 
just s’acaba de posar en marxa, però n’he 
necessitat alguns que no he pogut trobar.”
Carme Forcada, 40 anys

“Trobo que la Biblioteca té dos incon-
venients: Un, que hi massa xivarri i poc 
control, amb el perill que això es pugui 
convertir en un centre lúdic; l’altre, l’horari 
d’obertura, que el trobo massa reduït. Crec 
que s’hauria d’obrir tots els matins, com 
es fa a la Biblioteca del Masnou. Ara bé, 
m’agrada molt la lluminositat i les vistes.”
Josep Maria Valenzuela, 31 anys
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“Portàvem tres mesos jugant a futbol pen-
sant en el torneig d’estiu de Teià i ens vam 
trobar que ningú el muntava; i Teià, sense 
torneig, no és Teià”. Aquest va ser el detonant 
que va portar l’Oriol, en Marc, l’Albert, en Sele 
i l’Òscar a tirar-se a la piscina i a organitzar una 
de les activitats més esperades de juliol al po-
ble. I amb uns resultats de participació espec-
taculars, no només de jugadors, sinó de públic 
i col·laboradors.

“En dos dies vam aconseguir 16 equips i 
vam haver de tancar la inscripció perquè en 
teníem fins a 21 d’interessats a participar, però 
per limitacions de temps va ser impossible 
agafar-los a tots” explica l’Uri. “A més a més 
els comerços i entitats, quan es van assabentar 
que es faria, van mostrar-se interessats a col-
laborar. D’aquesta manera vam recuperar la 
pissarra on s’anunciaven els partits, es van pa-
gar les copes i els primers premis, i es va crear 
el premi al millor jugador del torneig. També 
ens van cedir material i espais”. Paper destacat 
va jugar-hi en Ramon Bascompte, en fer de 
mitjancer amb l’A.E. Teià.

“En dos dies vam aconseguir 16 
equips i vam haver de tancar la 
inscripció perquè en teníem fins 
a 21 d’interessats a participar”

Aquesta és la mostra que quan les ganes i 
la il·lusió són les protagonistes, no hi ha res 
impossible, encara que ho sembli. L’Uri i en 
Marc expliquen amb tot detall com es va ges-
tar la història i, fins i tot, recorden els petits 
detalls; per exemple que el nom del grup orga-
nitzador, A Teià el futbol enganxa!, es va gestar 
“després de dos orujos al Cafè de Baix”.

I és que en només dos dies van reunir tots 
els participants, van muntar el sorteig de la 
competició a La Palma a través d’una panta-

lla gegant i van donar el tret de sortida a un 
torneig que va acollir més de 60 partits en poc 
més de dues setmanes. Una iniciativa “des del 
poble pel poble” destaca l’Uri, fent esment es-
pecial a l’elevada quantitat i nivell dels equips 
de Teià.

El bon gust de boca amb el que van quedar 
els cinc organitzadors els va empènyer a pro-
posar un torneig de 24 hores durant el pont 
de l’11 de setembre. Però la idea va quedar 
frustrada quan “a última hora el coordinador 
del Teià Futbol 5 va impedir els seus jugadors, 
que formaven tres equips, a participar al tor-
neig al·legant el risc de lesió i la proximitat 
de l’inici de temporada. Val a dir però, que 
hi havia equips de Masnou, Alella o Vilassar 
que precisament utilitzaven el torneig com a 
preparació”, segons explica l’Uri. Tot i això les 
ganes no es perden i asseguren que “algun dia 
o altre farem les 24 hores, això segur!”

Es defineixen com “una gent del 
poble jove amb ganes de fer co-
ses i col·laborar”

Però la cosa no acaba aquí perquè ja estan 
cavil·lant la possible organització del torneig 
de l’any vinent, “una competició on hi càpi-
guen categories inferiors i fèmines, a part de la 
categoria sènior”. D’altra banda, també s’estan 
movent per ajudar a entitats en l’organització 
d’altres actes i en la integració de Teià a la Pe-
nya Barcelonista Masnou-Ocata. Es defineixen 
com “una gent del poble jove amb ganes de 
fer coses i col·laborar”, una actitud que s’agra-
eix i que esperem trobi els suports necessaris 
per continuar prosperant.

Gerard Vall-llovera

A Teià el futbol enganxa!

Organitzadors i col·laboradors del torneig.Equips finalistes del torneig.

La música, protagonista a la Mostra de Cinema i Diversitat del GRAMC
Com cada any l’Assemblea Local del 

GRAMC de Teià va convidar a  tancar les 
llums de la sala de la Unió i a veure i viure 
quatre pel·lícules gràcies a les quals es va 
poder reflexionar sobre cinema, educació, 
interculturalitat i convivència. 

Molt diferents des de la seva concepció 
cinematogràfica: dos documentals i dues 
pel·lícules més convencionals. Molt dife-
rents musicalment: des de la música clàs-
sica d’Això és ritme!, al rock fusió cubà de 
l’Habana Blues, passant per la samba i els 
ritmes africans de El Milagro de Candeal, a 

un clàssic del musical com West Side Story, 
amb música de Leonard Bernstein. Molt 
diferents en el seu argument. Però alhora 
molt iguals!

Molt iguals en tenir la música o la dansa 
al centre de les quatre històries. Molt iguals 
perquè són històries que ens parlen de l’al-
tre, del diferent, des de diversos prismes. 
Molt iguals ja que en les quatre històries ens 
parlen de la utopia: la utopia d’Amèrica, la 
utopia de la sortida, la utopia de l’educació 
com a eina de transformació dels individus 
i dels espais socials.

Si tanquem els ulls encara podem sentir 
els ritmes de Carlinhos Brown, sentir cantar 
el Maria, Maria de Bernstein, podem mou-
re les mans al so de la consagració de la 
primavera d’Stravinsky, o podem marcar el 
ritme del rock de l’Habana Blues.

Com cada any vam tornar a gaudir ple-
gats d’allò que algú en el seu dia va anome-
nar el setè art. Les projeccions, organitzades 
entre setembre i octubre, van aplegar una 
trentena de participants cadascuna.     

    
Jaume Sabatés, GRAMC Teià

L’esdevenir del torneig 
al facebook
Aprofitant la tirada de les xarxes socials 

i els avantatges que presenten el col·lectiu 
organitzador va crear un grup al facebo-
ok per anar informant els equips i a tota 
la gent interessada. D’aquesta manera les 
classificacions, els golejadors, les sancions, 
el calendari i un àlbum extens de fotografi-
es es podien consultar a través de la xarxa.

El resultat de tot aquest moviment van 
ser 331 membres al grup que seguien l’ac-
tualitat diària del torneig i que van poder 
participar en una de les novetats de la com-
petició, l’elecció del millor jugador del tor-
neig, que es va endur en Rudy.
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Donem suport a 
la cultura del foc

L’aprovació de la nova Directiva 
2007/23/CE del Parlament Europeu per 
tal de regular el mercat dels materials 
pirotècnics de la Comunitat Europea ha 
comportat importants limitacions per 
a l’ús dels artificis pirotècnics. Aquesta 
normativa, que entrarà en vigor el gener 
de 2010, comporta l ’impediment de mi-
lers d’actes de foc anuals d’arreu dels Pa-
ïsos Catalans, que organitzen centenars 
de grups de Diables, bèsties de foc, etc.

Moltes han estat les mobilitzacions 
per aturar una regulació que afectarà 
directament un dels elements bàsics de 
la nostra cultura catalana, mobilitzaci-
ons encapçalades per la societat civil i 
secundades activament per diferents 
administracions locals. En aquest sentit 
Teià també s’ha mobilitzat, la colla de 
Dimonis ja ha anat a dues manifestaci-
ons, una a Berga i una altra a Barcelo-
na. El ple municipal de Teià també ha 
donat suport a la causa en aprovar una 
moció en favor de la cultura del foc, fet 
que agraïm plenament.

Però la incertesa d’on anirà a parar i 
com acabarà tot això segueix volant per 
sobre nostre com un fantasma. Serà l’úl-
tim correfoc que es farà a Teià? Esperem 
que no!!!

Mentrestant gaudirem d’aquest corre-
foc 2009.

Llum, foc, sofre 
i que cremi Teià!

Isaac Compañó,
Cap de colla dels Dimonis de Teià

Un grup de participants enfilant el camí del Cementiri.

Èxit rotund de la VIII Caminada Popular 
per la Serralada Litoral

Torna típica Reacció per celebrar el 10è aniversari

745 participants (302 de Teià) vinguts de 43 poblacions diferents són l’exemple més clar del 
que ha aconseguit el Centre Excursionista Teià al llarg de les vuit edicions de la caminada. La d’en-
guany, celebrada el passat 20 de setembre, tenia un recorregut més curt que en edicions anteriors 
(11 quilòmetres) però a la vegada més exigent, com comentaven els que repetien experiència.

Una temperatura i visibilitat gairebé perfectes van facilitar el gaudir d’unes vistes impres-
sionants de la costa central catalana i el descobriment de caminets amagats amb un encant 
especial. La ruta, que arribava fins el Parc de la Cadira del Bisbe a Premià de Dalt, va permetre 
els participants conèixer el Poblat Ibèric del mateix parc, recentment restaurat i documentat.

Tota la jornada va estar acompanyada d’una seixantena de socis del CET encarregats de la 
logística. Des de guiar els més despistats en les cruïlles del camí fins a preparar l’obsequi que 
els participants van rebre al final del recorregut, passant per l’organització de l’avituallament 
a mig camí, on es podien carregar forces amb aigua, sucs, fruita o galetes.

Després de vuit edicions de Caminada Popular ja podem dir que s’ha convertit en una 
activitat consolidada en el calendari teianenc i amb uns registres de participació altíssims i 
que, a més a més, traspassa els límits del poble i el dóna a conèixer a excursionistes de tot 
Catalunya.

Un detall: el primer en arribar va fer el recorregut en 1 hora i 11 minuts; el darrer, en 4 
hores i 45 minuts. 

Gerard Vall-llovera

Molts de vosaltres ja sabreu que enguany típica Re-
acció fa 10 anys que iniciaren un petit projecte musical 
amb il·lusió i ganes de fer coses pel poble. Amb la 
gravació de les seves dues maquetes, Temps de Canvi i 
Nits de Somnis, es van dur a terme diferents concerts.

Així doncs, després d’una llarga pausa i amb el su-
port de diferents entitats del poble, el grup decideix 
arrancar de nou els assajos per fer un concert recorda-
tori al teatre La Flor de la Palma, amb un sopar inclòs 
per fer més germanor. No cal dir que el grup espera la 
màxima afluència de gent per compartir aquesta fan-
tàstica vetllada.

Us esperem el proper dissabte 27 de Novembre a les 21:00 hores per començar el sopar i 
tot seguir a les 23:00 hores el concert.

Podeu seguir els nostres passos a través del facebook (típica reacció) o bé a:
www.myspace.com/tpicareaccio 
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La veu interior

SOM CANVI

Tot té un principi i tot té un final i per més que vulguem perpe-
tuar-nos en algun lloc, en alguna cosa, al costat d’alguna persona, 
veurem que resulta, sinó impossible, molt difícil. De fet, és del tot 
lògic que aquest fet es doni tal qual, i és que som éssers vius en 
constant evolució. La terra camina i canvia, la societat, els valors, 
els costums, les normes i lleis es transformen i canvien, i nosal-
tres com a parts membres d’aquesta terra i d’aquesta societat ens 
devem, créixer i canviar. La transmutació, paraula pròpia i típi-
ca de les llegendes i pel·lícules de ciència ficció, no és més, que 
el concepte que ens defineix. Transmutem, amb cada anècdota, 
amb cada experiència, amb cada pas ferm del nostre camí. Poc a 
poc, veiem com deixem enrere històries, records, idees que tení-
em sobre la gent, sobre la vida,  valors que creiem nostres quan 
resultava que eren d’uns altres…Així, anem avançant en l’autoco-
neixement i el descobriment de la nostra pròpia persona i només 
així aconseguim anar comprenent el sentit de la nostra presència 
en aquesta història i el plaer de poder gaudir de cada de segon de 
la mateixa.

És fantàstic comprendre la necessitat de desprendre’ns d’allò 
que ja no ens aporta res nou, d’aquells a qui ens hem aferrat 
massa, de llocs que ja no són els nostres, de situacions que ja 
ens ho han ensenyat tot... és agradable prendre consciència que 
realment som com l’aigua, com el vent, com el fruit d’un arbre i 
com la resta dels integrants d’aquest planeta. Estem oberts a nous 
viatges, a noves aventures, a nous coneixements i a noves sorpre-
ses. Estem aquí per complir amb la nostra missió, i com les fulles, 
marxar quan ja hem acabat.

Hi ha, però, quelcom que ens diferència de la sàvia naturalesa, 
i de la fauna més genèrica i és que nosaltres ens adaptem i ens 
acostumem als llocs, a les persones, a les normes i  als costums i 
trencar, transmutar i canviar mai no resulta tan fàcil. Ens perdem 
en la necessitat, en la protecció i en la seguretat que ens dóna tot 
allò que ja coneixem, tots aquells que ja ens estimem i tots els 
espais, dins dels quals, ja no hi cap la possibilitat de perdre’ns, de 
caure  i de fer-nos mal. 

Avui em dirigeixo a tots vosaltres, vilatans del meu estimat po-
ble, per recordar-vos que no cal que ens fem aquest camí tan di-
fícil ni dolorós. Que el sentit del moviment que ens caracteritza 
és abismal, i el que precisament ens vol dir, és que el canvi, no 
té perquè ser ni negatiu, ni complicat, ni tan traumàtic. Canviar, 
avançar i créixer no és sinònim d’abandó, ni d’oblit ni de fugida, 
sinó tot el contrari, és sinònim del record de tot allò que ens 
estimem i que ens ha ajudat a créixer, i del compartir amb la 
nostra gent, l’amor més sincer i més profund. Obrim-nos, doncs, 
a les noves il·lusions i seguim caminant de la mà de qui tinguem 
al nostre costat!! Canviem mil vegades, recuperem, i tornem a 
canviar i adonem-nos que sempre caminem cap al focus que ne-
cessitem per seguir plens de vida. Nosaltres escollim, i ho  fem 
perquè realment tenim el deure i la llibertat de fer-ho. Ho fem, 
perquè només nosaltres podem saber cap a on ens toca anar a 
cada moment!

Sí, tot té un principi i un final i a les nostres mans està el poder 
de decidir on començar i acabar cada cercle. Utilitzem aquest po-
der amb amor i sense por i comencem a gaudir, ja, del nostre pre-
sent que, al cap i a la fi, és l’únic instant realment inamovible.

Silvia Ganges
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Fotografia: Lluís Martorell

La Foto

El passat mes de maig una munió de 
gent de Teià vam participar en el muntatge 
del musical “Els Miserables”, que vam re-
presentar al teatre de La Palma; i una altra 
munió i mitja ho va poder veure al llarg de 
totes les funcions que es van programar.

El passat mes de setembre ho vam re-
cordar amb un dinar de germanor genti-
lesa de la Junta i amb el passi del DVD 
enregistrat de l’obra. Lluny de ser un co-
miat, ha servit per carregar piles i enca-
rar les properes representacions d’aquest 
musical fora de les nostres “fronteres”.

Salut! 

Oriol Vall-llovera

TONI BATLLORI OBIOLS
Dibuixant i ànima del Fons Batllori de Teià

Potser molts no el coneixen físicament, però 
segur que gairebé tothom ha llegit el seu nom 
o ha vist els seus dibuixos... Des de fa anys, en 
Toni Batllori publica una tira diària a la secció 
de política  de La Vanguardia i col·labora al 
setmanari El Jueves, entre d’altres publicacions. 
Valorat pel seu bon traç com a dibuixant i ca-
ricaturista, però també per l’agudesa dels seus 
comentaris crítics sobre l’actualitat, ha rebut diverses distincions, com ara 
el Premi Internacional Gat Perich, el Premi Junceda o el Ciutat de Barcelo-
na. A Teià, va muntar amb entusiasme el Fons Batllori, dedicat al seu pare, 
el també dibuixant Antoni Batllori Jofré, que deixà un important llegat 
artístic, part del qual es pot visitar en aquest espai situat a Ca la Cecília. 
Aquí, el Toni també hi organitza altres activitats relacionades, com ara el 
taller de dibuix en què, cada any, alumnes d’El Cim exposen i publiquen 
el seu treball.

Es podria dir que en Toni està vinculat a Teià des d’abans de néixer, ja 
que va començar a estiuejar-hi dins la panxa de la seva mare, la Maria 
Teresa Obiols. Amb els pares i els cosins, va passar totes les vacances de la 
seva infantesa a casa de l’avi matern, el senyor Emilio, en una època que 
recorda de jocs i despreocupacions. Després, amb l’adolescència i nous 
temes d’interès, va anar deixant de venir, però sempre va tenir al cap que 
un dia o altre tornaria al poble per quedar-s’hi. I així va ser, tot just fa tres 
anys es va instal·lar a la mateixa casa que el va veure créixer estiu rere 
estiu i on ara creix el seu tercer fill, en Simó, que tot just acaba de néixer.

T-PEOPLE
Gent de Teià

MERCÈ BERGA I PLANA
Inquilina dels nous pisos per a la gent gran

Des del mes de juliol, és una de les in-
quilines dels nous pisos que l’Ajuntament 
destina a la gent gran. Als seus 92 anys, se-
gueix valent-se per ella mateixa i apreciant 
el valor de la independència, per això és 
feliç de tenir el seu propi espai, això sí, ben 
a prop de la seva família, part de la qual 
també viu al poble. Precisament amb dues 

filles, gendres i néts, la Mercè va arribar a Teià l’any 1982. Tot i viure 
en una urbanització, des del principi es va integrar a la vida del po-
ble participant en algunes de les seves activitats. Ella recorda especi-
alment les sessions de costura amb la Maria Lluïsa Marés, però també 
l’hem vista a moltes exposicions i xerrades a La Unió, o fins i tot a les 
passejades de la Festa Major fins no fa gaire. 

La Mercè va treballar de telefonista a l’Hospital de Bellvitge en el 
torn de nit, com a ella li agradava, i no es va jubilar fins a complir-ne 
setanta. Temps després, empesa pel seu esperit inquiet, va tornar a 
viure una temporada a la ciutat, fins que finalment decidí instal·-
lar-se definitivament al poble. Després d’una mala experiència en un 
pis de lloguer convencional, va reunir forces i documents per optar 
a un dels pisos de protecció oficial per a la gent gran, i fa uns mesos 
va saber que li havien concedit. Aquí s’hi troba molt còmode, i tot i 
que ara va amb crosses per una recent operació de fèmur, continua 
desprenent una gran vitalitat. Com a exemple, la celebració del seu 
sant el passat setembre: una escapada a Lisboa! 

Què en sabem dels habitants de Teià? N’hi ha de molt coneguts, d’altres que ho són menys... 
Alguns els tenim vistos però no sabem com es diuen, i d’altres en coneixem el nom malgrat no saber 
quina cara fan... Des d’aquesta secció ens hi aproparem una mica més a partir de la seva història. 

* Si vols aparèixer al T-people, envia’ns un correu a butlleti@teia.cat

Elisenda Guiu
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El bosquet de La Solera
D’ençà que vaig venir a Teià amb la meva fa-

mília (aquest estiu se n’han complert els vint-
i-sis anys) he tingut la sort de viure al costat 
del bosquet que queda per sobre del que avui 
coneixem com la zona de La Solera.

Un bosquet que ha passat per diferents eta-
pes històriques i d’estat. 

En un primer moment, i fruit d’una deter-
minada «cultura de la brossa», hi havia hagut 
abocaments incontrolats del que avui recollim 
a les deixalleries com a “voluminosos”  (somi-
ers de llits, algun moble, fustes velles, etc). 

En una segona etapa la cosa va millorar 
sensiblement, i es va convertir en un bosc 
sense deixalles però no mantingut des d’un 
punt de vista d’entorn natural urbà (no es pot 
tenir tot!). 

De la tercera i darrera etapa (l’actual) és de 
la que vull parlar més detingudament. Arran 
del desenvolupament urbanístic de La Sole-
ra, aquest bosquet s’ha convertit en la zona 
verda d’aquest sector, i l’operació urbanística 
de l’entorn ha comportat un  cert arranjament 
d’aquest espai, donant-li valor sense que hagi 
deixat de ser un bosquet. Se n’han netejat i 
arranjat els caminets existents, s’hi ha instal-
lat enllumenat en forma de punts de llum 
baixos, i s’hi han ubicat bancs i papereres en 
alguns punts.

Malgrat el que pugui semblar, aquesta actu-
ació ha desencadenat un cert retorn al passat. 
Les millores en l’espai han motivat un ús més 
intensiu de l’espai i, malauradament, també 
per part d’algun grupet d’incívics. Incivisme 
que s’ha traduït en les ja avorrides pintades 

als bancs, amb un accés habitual de les mo-
tos, i amb la renovada presència de brossa al 
terra malgrat les papereres. Una llàstima.

Hi ha qui en aquests casos apel·la a una 
major presència policial o a més freqüència de 
pas dels Serveis de Manteniment municipals. 
A mi m’agrada més recórrer a la responsabili-
tat personal de cadascú per redreçar la situa-
ció, ja que com diu el conegut refrany:

“No és més net aquell que neteja molt, sinó 
aquell que embruta poc”.

Oriol Vall-llovera  

Sopar “fem 30 anys!” 
Antics alumnes de l’Escola El Cim
1979-2009
Estem organitzant un sopar el proper dissab-

te 14 de novembre a les 21h a Can Cambray.
Si us plau confirmeu la vostra assistència a 

través del correu electrònic a: 
elcim1979@gmail.com

Thaïs Blasco, Lucy Gallego, Núria Riera, 

Roser Lapìedra, Anna Moreno, Maria Llaberia, 

Irina Santmiquel i Laura Montero. 

Digues!

ACLARIMENT A LES ACUSACIONS DE CENSURA

Arran de les acusacions de censura per part 

de les fins ara col·laboradores del butlletí, i 

malgrat que no voldríem convertir la qüestió 

en cap picabaralla, creiem necessari un breu 

aclariment dels fets des de la transparència 

que defensem.

Tot comença quan en llegir el darrer text de 

la secció “Les Tres Maries”, la coordinadora del 

butlletí el considera inapropiat -tant per contin-

gut com per formes- i, a través d’un correu elec-

trònic, demana el parer a l’equip de redacció, 

incloent lògicament les tres signants de l’escrit. 

El primer punt a aclarir és que cap d’aquestes 

persones forma part de l’equip de govern. Prè-

via lectura del text, els col·laboradors/es es pro-

nuncien; la majoria no el veuen adequat, una 

opina que s’hauria d’haver avisat abans, i una 

altra convida a parlar-ne a la reunió prevista en 

pocs dies i convocada prèviament a l’incident. 

És important recordar que si la resposta dels 

col·laboradors de l’equip de redacció hagués 

estat positiva, el text s’hauria publicat, indepen-

dentment de l’equip de govern. Finalment, les 

mateixes afectades, després de llegir aquestes 

opinions, expressen per escrit que no es publi-

qui. Tampoc assisteixen a la reunió de l’equip, 

i tanmateix més tard en sol·liciten una de par-

ticular per expressar el seu malestar; la coordi-

nadora els ofereix la possibilitat d’explicar-ho 

per escrit al butlletí, però declinen l’oferta. I 

poc després llegim estupefactes acusacions de 

censura. 

En definitiva, podem afirmar que en tot mo-

ment es va funcionar de manera oberta i trans-

parent, i mai no es va prendre cap decisió per 

interès de cap tipus. D’altra banda,  abans que 

tot això passés, les citades col·laboradores ha-

vien comunicat que no continuarien amb la 

seva secció. Expressats els nostres aclariments, 

ens agradaria tancar la polèmica i, una vegada 

més, convidar a participar al butlletí a tothom 

que ho desitgi.

Equip de redacció del butlletí
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